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P R O T O K Ó Ł   NR  74.2022   

 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna w dniu 20 czerwca 2022 roku 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

4. Informacja dotycząca analizy kosztów utrzymania dziecka w żłobkach 

funkcjonujących na terenie Gminy Osieczna. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Otworzył posiedzenie komisji i przywitał wszystkich obecnych.  

Lista obecności członków Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

4. Informacja dotycząca analizy kosztów utrzymania dziecka w żłobkach 

funkcjonujących na terenie Gminy Osieczna. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

Uwag do porządku obrad nie wniesiono. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji.  

W głosowaniu udział wzięło 7 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Informacja dotycząca analizy kosztów utrzymania dziecka w żłobkach 

funkcjonujących na terenie Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Oddał głos Panu Sekretarzowi. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
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Powiedział, że zgodnie z prośbą Państwa Radnych dokonano szczegółowej analizy kosztów 

funkcjonowania żłobków na terenie Gminy Osieczna w przeliczeniu na jedno dziecko. 

Przeanalizowano pierwsze 5 (pięć) miesięcy tego roku. Średni miesięczny koszt utrzymania 

jednego dziecka wynosi około1.600,00 zł. Są to koszty płacowe ich pochodne oraz rzeczowe. 

Dofinansowanie funkcjonuje do końca września tego roku – od 1 października 2022 r. żłobki 

będą funkcjonować w oparciu o wpłaty rodziców i koszty ponoszone przez Samorząd.    

Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna Pani Paula Juskowiak: 

Powiedziała, że pojawia się pytanie, w jakiej wysokości będziemy to dofinansowywać.                    

Do tej pory rodzice płacili tylko za wyżywienie.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że tak. Mamy trwałość projektu. Przez 3 lata musimy utrzymać 

funkcjonowanie żłobków i skład osobowy.    

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, co się stanie, jeżeli opłata okaże się za wysoka.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że wtedy trzeba będzie obniżyć wymagania finansowe, aby rodzice posłali 

swoje dzieci do żłobka.   

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, czy wiadomo ile wynoszą opłaty w innych okolicznych żłobkach.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że wysokość opłaty jest zróżnicowana i trudno odnieść się do samorządów 

ościennych, jest to od około 400,00 zł do 1000,00 zł miesięcznie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że każdą kwotę dopłaty do jednego dziecka trzeba pomnożyć razy 32 (tyle mamy 

miejsc w żłobkach), na przykład jeżeli Państwo Radni zdecydują, że Gmina ma dopłacać 

100,00 zł będzie to 3.200,00 zł x 12 miesięcy = 38.400,00 zł rocznie. 

Podczas sesji będziemy o tym decydować.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jakub Kolberg: 

Zapytał, czy na dzień dzisiejszy, po stronnie Samorządu koszty utrzymania żłobka są zerowe.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że nie. Aktualnie są to niewielkie kwoty. W dofinansowaniu nie można było 

uzgodnić wszystkich szczegółów, chociażby wzrostu płac. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, czy można pozyskać subwencję. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
Odpowiedział, że żłobki nie są objęte subwencją.  

W tej chwili funkcjonuje rządowy program Rodzinny Kapitał Opiekuńczy. Niektórzy rodzice 

będą mogli z tego programu skorzystać, można pozyskać około 400,00 zł miesięcznie.   

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, czy są inne programy. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
Odpowiedział, że jest to monitorowane. Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości skorzystania                     

z żadnego programu. Trzeba podjąć uchwałę mówiącą o miesięcznej wysokości opłaty 

rodziców za pobyt dziecka w żłobku. Zapytał Państwa Radnych, jakie są propozycje. 
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Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna Pani Paula Juskowiak: 

Stwierdziła, że jeżeli rodzice pracują (zarabiają pieniądze) to chyba stać ich na opłacenie 

żłobka. Zatrudnienie opiekunki jest jeszcze droższe. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Przypomniał, że jest rządowy program 500+. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Mówił o tym, że kwota utrzymania dziecka w żłobku – aktualnie na poziomie 1.600,00 zł,                        

na przełomie nowego roku będzie wyższa, ponieważ podwyżka płac jest niezbędna.  

Gdyby dopłata do jednego dziecka miałaby wynieść 500,00 zł to rocznie Samorząd zapłaci 

192.000,00 zł.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jakub Kolberg: 

Zaproponował, aby rodzice ponosili koszt za pobyt dziecka w żłobku w wysokości 1.000,00 

zł miesięcznie.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
Informował, że projekt uchwały będzie obejmował miesięczną kwotę za pobyt jaką będą 

ponosić rodzice plus stawkę za wyżywienie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, kto z członków Komisji jest za tym, aby koszty rodziców były w wysokości       

1.100,00 zł  

W głosowaniu udział wzięło 7 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Wszyscy członkowie komisji jednomyślnie zagłosowali „za”. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dopytał, czy to jest kwota z wyżywieniem. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Potwierdził. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna Pani Paula Juskowiak: 

Zapytała, kto będzie pokrywał ewentualny wzrost kosztów. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
Odpowiedział, że ustalamy ile mają płacić rodzice.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Przedstawił projekt uchwały, który będzie procedowany podczas sesji. 

Powiedział, że gdyby miał zaproponować kwotę, to proponowałby, aby miesięczna opłata za 

pobyt wyniosła 1.000,00 zł, plus stawka za wyżywienie. 

Zawsze można to zmienić. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Teraz mamy obłożenie 100%, nie wiadomo jak będzie po 1 października br. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Powiedział, że zwolni się 20 miejsc (dzieci osiągną 3 lata), ale na te miejsca oczekuje kolejne 

40 dzieci.   

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał o kolejność przyjmowania do żłobka. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
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Odpowiedział, że jest określona punktacja, z której wynika ta kolejność. 

od 1 października będą inne zasady funkcjonowania tych żłobków – regulamin naboru będą 

tworzyć dyrektorzy i ustalać go według potrzeb.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Stwierdził, że koszty utrzymania będą rosnąc.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Potwierdził i powiedział, że rodzice będą ponosić stałą kwotę, aż do momentu zmiany 

uchwały. Wartość zwiększająca koszt pobytu dziecka w żłobku będzie po stronie Samorządu. 

Burmistrz powiedział, że zastanawiamy się nad tym, aby inaczej rozważyć odpłatność 

rodziców mieszkających poza naszą Gminą.     

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
Odpowiedział, że sprawdzamy, czy pod względem prawnym można te opłaty tak różnicować.  

Dodał, że trzeba ustalić maksymalną stawkę dzienną za wyżywienie dziecka w żłobku.                    

Na dzień dzisiejszy jest to kwota 10,00 zł, ale są sygnały, że jest to kwota nie do utrzymania.   

Zaproponował, aby to przedyskutować.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Powiedział, że w projekcie uchwały jest maksymalna dzienna kwota za wyżywienie.                  

Możemy ustalić np. 20,00 zł, jak wyjdzie mniej to rodzic będzie płacił np. 15,00 zł.                         

Jak ustalimy 15,00 zł, a wyjdzie 20,00 zł to 5,00 zł zapłaci Samorząd.     

Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna Pani Paula Juskowiak: 

Powiedziała, że lepiej ustalić większą stawkę za wyżywienie.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Po wnikliwej analizie przedstawił propozycję kwot:  

 za pobyt dziecka w żłobku: 1.000,00 zł miesięcznie, 

 za wyżywienie maksymalnie: 20,00 zł dziennie. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
Informował, że rodzice ponoszą koszty wyżywienia tylko za dni, w których dziecko przebywa                    

w żłobku. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, czy ktoś ma uwagi do zaproponowanych kwot.  

Uwag nie zgłoszono.   

Ad. 5. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zaprosił do zadawania pytań.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Informował o wynikach II edycji rządowego funduszu Polski Ład Programu Inwestycji 

Strategicznych, w którym Gmina Osieczna otrzymała łącznie 11.305.000,00 zł na dwa 

zadania (z trzech wnioskowanych), na budowę lokalnej oczyszczalni ścieków wraz                              

z siecią kanalizacyjną w Popowie Wonieskim oraz w Ziemnicach. Mamy promesę wstępną,                      

możemy przystąpić do ogłoszenia przetargu na te zadania. Przyznana dotacja stanowi 95% 

szacowanej wartości robót budowlanych. Z trzech wnioskowanych zadań miejscowość 

Wojnowice nie otrzymała dofinansowania. Burmistrz wspomniał, że w ramach Polskiego 

Ładu (w części, która dotyczy miejscowości popegeerowskich) na rozstrzygnięcie czeka 

jeszcze Drzeczkowo. Jeżeli chodzi o Kąty to złożyliśmy wniosek o dofinansowanie                           

z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 
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Następnie informował, że Powiat Leszczyński otrzymał dofinansowanie na przebudowę drogi 

powiatowej z Osiecznej do Goniembic, kwota dofinansowania przekracza 14.000.000 zł. 

Znaczny odcinek przebiega przez naszą Gminę.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał o zadanie dotyczące budowy kanalizacji sanitarnej w Kątach, co będzie jeżeli nie 

otrzymamy tego dofinasowania.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że jeżeli nie otrzymamy dofinansowania z PROW będziemy wnioskować                 

o to zadanie w kolejnej edycji Polskiego Ładu, powtórzymy też wniosek o Wojnowice.                    

Ponadto chcemy wnioskować o dofinasowanie na budowę stacji ujęcia wody na terenie 

Gminy.    

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał czy sieć kanalizacyjna w Popowie Wonieskim, Ziemnicach i Kątach będzie 

budowana jednocześnie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że na początku chcemy zakończyć inwestycję w Popowie Wonieskim                           

i Ziemnicach, każda tego typu duża inwestycja generuje obowiązki, zadania i problemy.                

Nie ma pomysłu, aby równolegle, bez otrzymania dofinasowania, realizować kolejne 

inwestycje kanalizacyjne.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, czy w Ziemnicach kanalizacja będzie budowana do wszystkich gospodarstw. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że oddalone gospodarstwa będą mieć możliwość budowania przydomowych 

oczyszczalni ścieków.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jakub Kolberg: 

W związku z budową infrastruktury kanalizacyjnej dopytał o ul. Chabrową w Wojnowicach.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że sieć kanalizacyjna na ul. Chabrowej nie jest uwzględniana w żadnym z tych 

programów. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mariusz Mikołajczak: 

Zapytał o laptopy dla dzieci z rodzin popegeerowskich, czy został już ogłoszony przetarg.    

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że tak. Mamy 3 (trzy) oferty, które aktualnie analizujemy. Jeżeli będą spełniać 

określone wymogi podpiszemy umowę na najkorzystniejszą ofertą.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna pan Robert Jaraczewski: 

Poprosił o przycięcie akacji na ul. Pocztowej w Kąkolewie. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że jest to już zgłoszone, jest to własność PKP.  

Grzecznościowo będziemy to realizować.    

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał o boisko w Ziemnicach, czy jest chęć sprzedaży tego gruntu oraz czy jest jakiś 

oferent.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że są 2 (dwie) koncepcje: sprzedać to tak jak jest, jako grunt typu łąka, albo 

podzielić i sprzedać, jako działki budowlane. Decyzji jeszcze nie podjęto.   
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Dopytał, czy jak na razie mieszkańcy wioski mogą użytkować to boisko.  

Teraz były przygotowania do zawodów strażackich, rosła tam wysoka trawa, którą 

skosiliśmy.    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że na razie można kosić i użytkować ten teren.  

Ad. 6. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Z powodu wyczerpania porządku obrad zakończył posiedzenie komisji. 

 

 

 

 

 

     Protokołowała      Przewodniczący  

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia 

    Marta Skorupka 

 

Robert Skrzypek 


